

СОДЕРЖАНИЕ

К СТОЛЕТИЮ ПЕРВОЙ МИРОВОЙ ВОЙНЫ (1914–1918)

<i>Егоров В.Г., Абрамова Ю.А.</i> БОРЬБА ВЕДУЩИХ ЭКОНОМИК МИРА ЗА РЫНКИ СБЫТА.....	6
<i>Багдасарян А.О.</i> ПОДГОТОВКА НАСЕЛЕНИЯ К ДЕЙСТВИЯМ В СЛУЧАЕ ВОЗДУШНОГО НАПАДЕНИЯ И ХИМИЧЕСКОЙ АТАКИ В СТРАНАХ АНТАНТЫ В ГОДЫ ПЕРВОЙ МИРОВОЙ ВОЙНЫ.....	22

РАЗДЕЛ I. ИСТОРИЧЕСКИЕ НАУКИ И АРХЕОЛОГИЯ

Историография, источниковедение и методы исторического исследования

<i>Сафронов А.В.</i> ГДЕ СЛЕДУЕТ ЛОКАЛИЗОВАТЬ СУХОПУТНУЮ БИТВУ РАМСЕСА III С «НАРОДАМИ МОРЯ»?.....	33
<i>Яснитский Н.А.</i> ТРАКТОВКИ ПОЛИТИЧЕСКОЙ СИТУАЦИИ В АНГЛИИ ВТОРОЙ ПОЛОВИНЫ XVIII В. В БРИТАНСКОЙ ИСТОРИОГРАФИИ XIX–XX ВВ.	41

Отечественная история

<i>Соловьёв Я.В.</i> ЧИНОВНИКИ МОСКОВСКОЙ КАЗЕННОЙ ПАЛАТЫ В КОНЦЕ XVIII – НАЧАЛЕ XIX ВВ.	52
<i>Порошкова Т.М.</i> ПОРЯДОК СОСТАВЛЕНИЯ ИЗБИРАТЕЛЬНЫХ СПИСКОВ В ГОСУДАРСТВЕННУЮ ДУМУ (ПО МАТЕРИАЛАМ МОСКОВСКОЙ ГУБЕРНИИ).....	60
<i>Горлов В.Н.</i> Н.С. ХРУЩЁВ И ПЕРЕХОД К МАССОВОМУ ЖИЛИЩНОМУ СТРОИТЕЛЬСТВУ В СОВЕТСКОМ СОЮЗЕ.....	71

РАЗДЕЛ II ПОЛИТОЛОГИЯ

<i>Лавренов С.Я., Хабалов А.Т.</i> РЕАЛИЗАЦИЯ ПРОГРАММЫ ЕС «ВОСТОЧНОЕ ПАРТНЕРСТВО» В ОТНОШЕНИИ МОЛДОВЫ.....	82
<i>Хуррамов Х.Х.</i> ТЕНДЕНЦИЯ КОНСТИТУЦИОННЫХ ИЗМЕНЕНИЙ В КЫРГЫЗСТАНЕ И ИХ ВЛИЯНИЕ НА ПОЛИТИЧЕСКИЙ РЕЖИМ.....	93
<i>Багдасарян В.Э., Ларионов А.Э., Орлов И.Б., Федорченко С.Н.</i> РЕГИОНАЛЬНЫЕ ОСОБЕННОСТИ РЕАЛИЗАЦИИ СТРАТЕГИИ ГОСУДАРСТВЕННОЙ НАЦИОНАЛЬНОЙ ПОЛИТИКИ: НА ПРИМЕРЕ МОСКОВСКОЙ ОБЛАСТИ.....	101

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

<i>Каримова О.А.</i> МИКРОИСТОРИИ И МНОГОКОНЦЕПТУАЛЬНОСТИ В ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ИСТОРИЧЕСКОЙ НАУКЕ И ПЕДАГОГИКЕ.....	111
<i>Колокольчикова Р.С.</i> РЕЦЕНЗИЯ НА КН.: ЖИДЧЕНКО А.В., РЫЖЕНКО В.Г. «ИСТОРИЯ ПОВСЕДНЕВНОЙ ЖИЗНИ ОМСКОГО ГОРОДКА НЕФТЯНИКОВ В 1950-60-Е ГГ.» ОМСК: ОМГУ ИМ. Ф.М. ДОСТОЕВСКОГО, 2015. 482 С.....	119

CONTENTS

TO THE 100TH ANNIVERSARY OF WORLD WAR I (1914–1918)

- V. Yegorov, Yu. Abramova.* STRUGGLE OF THE LEADING WORLD ECONOMIES FOR MARKET OUTLETS 6
- A. Bagdasaryan.* THE PREPARATION OF THE POPULATION FOR ACTIONS IN CASE OF AIR ATTACK AND CHEMICAL ATTACK IN THE ENTENTE DURING WORLD WAR I..... 22

SECTION I. HISTORICAL SCIENCES AND ARCHEOLOGY

Historiography, Source Study and Methods of Historical Research

- A. Safronov.* WHERE SHOULD THE LAND BATTLE OF RAMSES III WITH THE SEA PEOPLES BE LOCATED?..... 33
- N. Yasnitsky.* THE POLITICAL SITUATION IN ENGLAND OF THE FIRST HALF OF THE XVIII CENTURY INTERPRETED BY BRITISH HISTORIOGRAPHY OF XIX–XX CENTURIES..... 41

Native History

- Y. Soloviev.* OFFICIALS OF THE MOSCOW STATE CHAMBER AT THE END OF XVIII – EARLY XIX CENTURIES..... 52
- T. Poroshkova.* THE PROCEDURE FOR DRAWING UP ELECTORAL LISTS IN THE I STATE DUMA (ON MATERIALS OF MOSCOW PROVINCE)..... 60
- V. Gorlov.* N.S. KHRUSHCHEV AND THE TRANSITION TO MASS HOUSING CONSTRUCTION IN THE SOVIET UNION 71

SECTION II. POLITOLOGY

- S. Lavrenov, A. Khabalov.* REALIZATION OF THE EU PROGRAM ‘EASTERN PARTNERSHIP’ CONCERNING THE REPUBLIC OF MOLDOVA..... 82
- Kh. Khurramov.* THE TENDENCY OF CONSTITUTIONAL CHANGES IN KYRGYZSTAN AND ITS IMPACT ON THE POLITICAL REGIME 93
- V. Bagdasaryan, A. Larionov, I. Orlov, S. Fedorchenko.* REGIONAL PECULIARITIES OF THE REALIZATION OF STATE NATIONAL POLICY STRATEGY: ON THE EXAMPLE OF MOSCOW REGION 101

SCIENTIFIC LIFE

- O. Karimova.* THE PROBLEM OF MICROHISTORY AND MULTI-CONCEPTUALISM IN DOMESTIC HISTORICAL SCIENCE AND PEDAGOGY 111
- R. Kolokolchikova.* REVIEW OF A BOOK: A.V. ZHIDCHENKO, V.G. RYZHENKO “HISTORY OF EVERYDAY LIFE IN AN OMSK TOWN OF OILMEN IN THE 1950-60S” OMSK: OMGU, NAMED AFTER F.M. DOSTOYEVSKY, 2015. 482 PP. 119